

Title (en)  
Fuel injection nozzle.

Title (de)  
Kraftstoffeinspritzdüse.

Title (fr)  
Buse d'injection de carburant.

Publication  
**EP 0067143 A1 19821215 (DE)**

Application  
**EP 82890062 A 19820430**

Priority  
AT 258681 A 19810610

Abstract (en)

A fuel injection nozzle consists of a nozzle body (1) exhibiting spray openings (4) and of a movably arranged nozzle needle (13) which controls the spray openings (4) and which exhibits a sealing cone which operates in conjunction with a needle seat (8) formed in the nozzle body (1), in the area of which seat the spray openings (4) begin. To avoid erosion and other wear phenomena at the transition from the needle seat (8) into the spray openings (4), particularly at points of a transition at an acute angle, it is provided that the spray openings (4) open into a recess (6), which is concentric with respect to the axis (5) of the nozzle needle (13), of the nozzle body (1). <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Kraftstoffeinspritzdüse besteht aus einem Spritzöffnungen (4) aufweisenden Düsenkörper (1) und einer beweglich angeordneten, die Spritzöffnungen (4) steuernden Düsenneedle (13), die einen Dichtkegel aufweist, der mit einem im Düsenkörper (1) ausgebildeten Nadelspitz (8) zusammenwirkt, in dessen Bereich die Spritzöffnungen (4) beginnen. Zur Vermeidung von Erosions- und sonstigen Verschleisserscheinungen am Übergang vom Nadelstift (8) in die Spritzöffnungen (4), insbesondere an Stellen eines Überganges unter einem spitzen Winkel, ist vorgesehen, dass die Spritzöffnungen (4) in eine zur Achse (5) der Düsenneedle (13) konzentrische Ausnehmung (6) des Düsenkörpers (1) münden.

IPC 1-7  
**F02M 61/18**

IPC 8 full level  
**F02M 61/18** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**F02M 61/1846** (2013.01); **F02M 61/1873** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 2244874 A 19410610 - GEORGE FIEDLER MAX
- [A] CH 402510 A 19651115 - SULZER AG [CH]

Cited by  
US7364099B2; AT389151B; DE19547423B4; EP0717227A3; WO2004036026A1; WO0017514A1; WO9953196A1

Designated contracting state (EPC)  
AT DE FR GB

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0067143 A1 19821215**

DOCDB simple family (application)  
**EP 82890062 A 19820430**